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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 20. januar 2015 stil-

let følgende spørgsmål nr. 117 (L 35) til ministeren for sundhed og forebyggel-

se, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 117:  

”Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 20. januar 2015 fra Dan-

marks Apotekerforening, jf. L 35 - bilag 20.” 

 

Svar: 

Danmarks Apotekerforenings henvendelse af 20. januar 2015 handler om til-

skud til apoteksfilialer og supplerende enheder – en apotekers apotek nr. 2, 3 

eller 4. Hovedbudskabet fra foreningen er, at supplerende enheder bør om-

dannes til apoteksfilialer og derved kunne opnå tilskud i henhold til de kriterier, 

der gælder for apoteksfilialer, der vurderes at varetager særlige forsynings-

mæssige behov. Endelig finder Apotekerforeningen, at det er uholdbart, at 

apotekere må vente indtil udgangen af 2016 med Sundhedsstyrelsens stilling-

tagen til, hvilke apoteksfilialer og –udsalg styrelsen vil påbyde opret-

holdt/oprettet med forsyningstilskud. 

 

I forhold til de kriterier, der lægges til grund for påbud om opretholdel-

se/oprettelse og ydelse af forsyningstilskud, kan jeg henvise til min besvarelse 

af spørgsmål 19 og 28 af 17. december 2014 til L 35. 

 

Om forholdene for supplerende enheder kan jeg henvise til min besvarelse af 

spørgsmål 22 og 23 af 18. december 2014 og spørgsmål 33 af 17. december 

2014. Supplerende kan jeg oplyse, at det er Sundhedsstyrelsens opgave, i 

dag som i fremtiden, at vurdere hvorvidt lægemiddelforsyningen i et område 

bør varetages af et apotek eller en apoteksenhed, herunder en apoteksfilial. 

Som følge heraf er jeg ikke enig med Apotekerforeningen i, at supplerende 

enheder bør omdannes til apoteksfilialer. Hertil kommer, at en bevilling til apo-

tek, herunder en supplerende enhed, ikke umiddelbart kan trækkes tilbage, jf. 

apotekerloven § 15, jf. § 22. 

 

Endelig vedrørende tidshorisonten for Sundhedsstyrelsens vurdering af, hvilke 

apoteksfilialer og –udsalg, der varetager særlige forsyningsmæssige behov, 

og derfor ydes forsyningstilskud, kan jeg henvise til min besvarelse af spørgs-

mål 19 af 17. december 2014, hvoraf det fremgår, at: 

 

”Apoteksenheder, som Sundhedsstyrelsen i 2016 finder varetager et særligt 

forsyningsmæssigt behov, vil få besked herom inden aftrapningen af de nuvæ-

rende enhedstilskud pr. 1. januar 2017.” 
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